
 دبیر شورای صنفی نمایش با بیان اینکه 
کران نوروزی ۱۴۰۴ به روال سال های  احتمالا ا
قبل نخواهد بود و به دلیل همزمانی نوروز و 
کران سال آینده در عید  ماه رمضان اولین ا
فطر خواهد بود، از ارائه طرحی جدید به 
وزارت ارشاد برای افزایش قیمت بلیت سینما 
دسترسی  امکان  با  شناور  بلیت  فروش  و 
بلیت ارزان خبر داد. همایون اسعدیان در 
کران  گفت وگویی با ایسنا در پاسخ به اینکه با ا
کران تا جشنواره  کمدی »۷۰ سی« شرایط ا
فیلم فجر چطور پیش می رود و نمایش این 
کمدی تا چه زمانی ادامه خواهد داشت؟ 
کران فیلم »۷۰سی« که از  بیان کرد: قرارداد ا
هفتم آذرماه آغاز شده، تا بعد از جشنواره 
فیلم فجر ادامه پیدا می کند. البته این فیلم 
کران بود و به دلایل  از ماه ها قبل متقاضی ا
کرانش را به تعویق انداختیم چون  مختلف ا
کران چند کمدی همزمان  نمی خواستیم ا
آن ها لطمه بخورند و هم به  که هم  شود 
فیلم های دیگر آسیب وارد شود، بنابراین 
کمدی به  در جلسه با صاحبان فیلم های 
این نتیجه رسیدیم که این فیلم ها همزمان 
کران  کران نشوند و هر کدام که دیرتر به ا ا
گر  رسید این امکان برایش فراهم شود که ا
را  آن  سینمادارها  و  داشت  خوبی  فروش 
و حتی در  از جشنواره  کردند، پس  حفظ 
تعطیلات عید هم نمایش آن ادامه پیدا کند 
چون امسال به دلیل همزمانی نوروز و ماه 
کران نوروزی به آن معنای  رمضان، تقریبا ا
همیشگی نداریم. درواقع از آنجا که این فیلم 
کران  می توانست دست کم از دوم آبان ماه ا
شود ولی به هفتم آذر رسید، این امتیاز داده 
کرانش به این شکل جبران  شد که تأخیر در ا
گر هر سه  شود ضمن اینکه مشخص بود ا
کران می شدند تقریبا  فیلم کمدی همزمان ا
سانسی برای دیگر فیلم ها باقی نمی ماند و 
همین الان هم برخی از فیلم هایی که قرارداد 
کران هستند. او  دارند متقاضی تأخیر در ا
کران جشنواره  با اشاره به اینکه فهرست ا
فیلم فجر تقریبا تکمیل است، ادامه داد: 
بعد از جشنواره باید ببینیم چه قراردادهای 
جدیدی ثبت خواهد شد و پس از آن کم کم 

کران نوروزی خواهیم رفت. البته نوروز  سراغ ا
امسال همزمان با ماه رمضان است و از آنجا که 
تقریبا روزهای آخر تعطیلات نوروزی با پایان 
ماه رمضان مصادف می شود، شاید بهتر است 
 . کران عید فطر ، بگوییم ا کران نوروز به جای ا
کران  وی درباره اینکه آیا شورای صنفی برای ا
نوروز یا همان عید فطر برنامه ریزی می کند، 
کران نوروزی همیشه شیوه ای  تصریح کرد:  ا
که قابل قبول بوده است. سازمان  داشته 
سینمایی از بین فیلم هایی که در جشنواره 
فجر بودند ۱۰ تا ۱۲ فیلم را انتخاب می کرد که 
کران داشتند. پخش کننده های این  امکان ا
کره با سینماداران می شدند  فیلم ها وارد مذا
و در نهایت به تعداد سرگروه هایی که وجود 
داشت؛ قراردادها نهایی می شد اما سال 
گذشته سازمان سینمایی خودش هفت فیلم 
کران نوروز را اعلام کرد و امیدوارم برای سال  ا
جدید حتما به همان شیوه قبل برگردیم تا 

پخش کننده و سینمادار به نتیجه برسند.
کران فیلم عجله نکنید   برای ا

کرد: البته این ها مستلزم این  کید   او تا
است که همکاران من در بخش تولید، پخش 
کران  و سالن های سینما بپذیرند که برای ا
کران  فیلم خیلی عجله نکنند. گاهی آرامش ا
در طول سال به نفع کل سینمای ایران است. 
گر همه عجله داشته باشیم فیلم های خود  ا
کران کنیم، هم به فیلم ها لطمه می زنیم و  را ا
هم فصل هایی از سال را خالی نگه می داریم. 
کرد  تلاش  نمایش  صنفی  شورای  امسال 
فیلم ها را در طول سال پخش کند تا علاوه 
براینکه فصلی خالی نباشد، به دیگر فیلم ها 
هم کمترین میزان آسیب وارد شود. اسعدیان 
اضافه کرد: تا این لحظه  فروش کلی سینما 
به بیش از ۱۳۰۰ میلیارد تومان رسیده و باورم 
که تا پایان سال به راحتی به  بر این است 
فروش بیش از ۱۵۰۰ میلیارد می رسد.  این رقم 
نسبت به سال گذشته افزایش چشمگیری 
کید کردم و باز هم  دارد اما طبق آنچه بارها تا
تکرار می کنم این ارقام فروش به معنای رونق 
سینما نیست. رونق سینما زمانی است که 
تمام فیلم ها به حد نسبی از فروش برسند. 
کمدی بیشتر بود  امسال تعداد فیلم های 

و بابت همین، میزان فروش از سال گذشته 
بیشتر شده اما تعداد فیلم های ضرردیده 
هم بسیار بیشتر است. دبیر شورای صنفی 
به  توجه  با  آیا  اینکه  به  پاسخ  در  نمایش 
پروانه  شورای  اخیر  جلسه های  خروجی  
سال  که  کرد  پیش بینی  می توان  ساخت 
آینده سینما وضعیت بهتری خواهد داشت، 
گفت: در این زمینه دو نکته وجود دارد؛ اول 
اینکه باید دید مردم به سینما می روند یا 
، دوم اینکه به نظرم سال آینده به اندازه  خیر
ما  داشت.  نخواهیم  کمدی  فیلم  امسال 
کران  سال گذشته دو تا سه فیلم کمدی در ا
داشتیم و امسال پنج، شش فیلم که تازه یکی، 
دو فیلم کمدی دیگر هم باقی مانده است.به 
نظر می رسد در این بخش تعداد فیلم های 
کمدی در سال آینده فروکش خواهد کرد. اما 
یک نکته مهم این است که با توجه به افزایش 
ک هزینه های تولید -که سبب شده  وحشتنا
یک فیلم ارزان )low budget(  دست کم ۲۵ 
میلیارد تومان هزینه داشته باشد و چنین 

فیلمی باید حداقل ۷۵ تا ۸۰ میلیارد تومان 
فروش داشته باشد تا به پول خود برسد- 
فیلمسازان از ساخت هر اثری غیر از کمدی 
پرهیز می کنند چون بجز نهادهای حکومتی 
که برای فیلم های مورد علاقه خود بودجه 
برای  رغبتی  خصوصی  بخش  می گذارند، 
سرمایه گذاری در فیلم های غیرکمدی ندارد. 
گر قرار  بنابراین با این وضعیت هزینه ها، ا
باشد سال آینده هم به همین شکل پیش 
برویم دچار مشکل خواهیم شد. اسعدیان 
کید کرد: ما راهی بجز افزایش قیمت بلیت  تا
سینما برای جبران هزینه ها نداریم که طبیعی 
هست این امر باید در توافقی با وزارت ارشاد 
صورت بگیرد تا به راه حلی برسیم که با بلیت 
شناور امنیت بیشتری برای تولید ایجاد کنیم 
گران هم به بلیت ارزان دسترسی  و تماشا
برای این قضیه طرحی  داشته باشند. ما 
را به وزارت ارشاد ارائه کرده ایم و منتظریم 
کنند تا  گفت وگو  مسئولان جدید بررسی و 

ببینیم به چه نتیجه ای می رسیم.
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»خسرو« به تالار حافظ رسید
 نمایش »خسرو« به نویسندگی و کارگردانی 
حامد شیخی پس از اجرا در کشور ارمنستان 
و ترکیه  از ۸ آذر در تالار حافظ روی صحنه 
نویسندگی،  به  »خسرو«  نمایش  می رود. 
کارگردانی و تهیه کنندگی حامد شیخی از ۸ 
آذر ساعت ۱۸و۳۰ در تالار حافظ روی صحنه 
علی  سارا  محبی،  شیخی،  حامد  می رود. 
ژیلا  عباسی،  نسترن  بیتا  جباری،   ،  پیله ور
 گنجه، نوشین ادیب، فاطمه  فرضی، مارال 
ماهان   ، صفاپور حسین  امیر   ابوالقاسمی، 
 مقامی بازیگران این نمایش هستند. سایر 
: مشاور  عوامل نمایش »خسرو« عبارتنداز
کارگردان: سیروس همتی، با صدای: منوچهر 
ح: فاطمه  والی زاده، ژاله صامتی، مجری طر
فاطمه  کارگردان:  دستیار  عبدالرحیمی، 
 ، فرضی، پوریا پروین، مدیر صحنه: سینا کثیر
هماهنگی نور و صدا: علیرضا اژدری، طراح 
: فاطمه عبدالرحیمی،  پوستر و طراح بروشور
: فاطمه مجدنیا، مهرداد  عکاس و تصویربردار
حسین زاده گریم: نگین سهرابی طراح صحنه: 
هومن عبدالرحیمی، مدیر رسانه و تبلیغات: 
امیر محنتی روابط عمومی: فاطمه مجدنیا، 

طراح لباس: فاطمه عبدالرحیمی.

 دو مجموعه  تلویزیونی 
در راه تلویزیون

 مهدی نقویان رئیس مرکز سیما فیلم گفت: 
مجموعه های تلویزیونی »حضرت معصومه 
)س(« و »پوریای ولی« جدی ترین آثار ویژه الف 
هستند که به زودی وارد مرحله پیش تولید 
می شوند و امیدواریم که به زودی مرحله تولید 
آنها آغاز شود. رئیس مرکز سیما فیلم سازمان 
صداوسیما در باره تولید مجموعه های الف 
ویژه اظهارکرد: در حال حاضر همزمان دو 
مجموعه »سلمان فارسی« و »موسی کلیم ا...« 
مراحل تولید را می گذرانند. وی افزود: تولید 
مجموعه های الف ویژه انرژی زیادی را در 
رسانه می گیرد اما با این حال صداوسیما در 
این زمینه متوقف نشده و در تلاش هستیم 
که تولید آثار الف ویژه را بیشتر کنیم. نقویان 
تلویزیونی  مجموعه های  گفت:  همچنین 
ولی  پوریای  و  )س(«  معصومه  »حضرت 
جدی ترین آثار ویژه الف هستند که به زودی 
وارد مرحله پیش تولید می شوند و ان شاءا... 
مرحله تولید آنها را هم به زودی شروع خواهیم 
کرد. رئیس مرکز سیما فیلم خاطرنشان کرد: 
گفتنی است در حال حاضر تصویربرداری دو 
مجموعه جدید »قول مردونه« و »عملیات 

مهندسی« آغاز شده است.

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش
 هشدار جدی چین

کانادا و مکزیک به ترامپ
 ۳ کشور چین، کانادا، مکزیک به رئیس جمهور 
منتخب آمریکا در مورد اعمال تعرفه های سنگین 
بر واردات سه کشور هشدار دادند. سیاست اعلامی 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور منتخب آمریکا در زمینه 
اقدام برای اعمال تعرفه های سنگین در اولین روز 
از آغاز به کار دولت جدیدش بر واردات سه کشور 
کنش جدی مقامات این  چین، کانادا، مکزیک با وا
کشورها مواجه شد. به گزارش هیل، مقامات سه 
کشور نسبت به تصمیم ترامپ مبنی بر اقدامات 
تلافی جویانه تجاری هشدار جدی داده و خواستار 
تغییر رویه ترامپ در این زمینه شدند. در همین 
راستا، دولت کانادا ضمن درخواست از ترامپ برای 
تغییر موضع اعلام شده اش جهت اعمال تعرفه های 
سنگین بر واردات این کشور خواستار خویشنداری 
از سوی وی به عنوان رئیس جمهور جدید آمریکا 
شد. ابراز نگرانی مقامات چین، مکزیک و کانادا از 
ح می شود که ترامپ  تصمیم ترامپ در حالی مطر
به تازگی عنوان کرده است که این اقدام با هدف 
وادار کردن سه کشور برای سرکوب و مقابله با قاچاق 
مواد مخدر و همچنین مهاجرت های غیرقانونی از 
ک آمریکا انجام می شود.  کشورهای آنها به داخل خا
کید کرده است که  در همین رابطه سفارت چین تا
جنگ تجاری و یا جنگ تعرفه ای مدنظر ترامپ به 
کشور نخواهد بود و خواستار  نفع هیچیک از دو 
ترامپ شده است.  توقف اجرایی شدن تصمیم 
گفته  نیز  مکزیک  رئیس جمهور  شینبام،  کلودیا 
 است نامه ای برای ترامپ ارسال خواهد کرد و در آن 
خواستار گفت وگو و همکاری میان دو کشور خواهد 
شد. وی در جریان یک کنفرانس مطبوعاتی نیز در 
کنش به موضع اخیر ترامپ عنوان کرده است که  وا
اعمال تعرفه های سنگین خطرات بسیاری برای 
کسب و کارهای مشترک میان دو کشور به همراه 
کید کرده است که هر گونه  خواهد داشت. شینبام تا
تعرفه گذاری جدید زمینه ساز رشد تورم و کاهش 
فرصت های شغلی در هر دو کشور می شود. با این 
حال ترامپ با انتشار پستی در شبکه اجتماعی اش 
اعلام کرده است که در اولین روز ورودش به کاخ 
سفید بر کلیه کالاهای وارداتی کانادا، مکزیک و چین 
تعرفه ۲۵ درصدی را اعمال خواهد کرد. ترامپ گفته 
است تعرفه واردات این کشور را ۱۰ درصد بالاتر از دو 
کشور دیگر خواهد برد، مگر اینکه مقامات چین برای 
هر یک از فروشندگان مواد مخدر در حال قاچاق 
فنتانیل به آمریکا مجازات اعدام وضع کنند. مقامات 
کانادایی نیز با انتشار بیانیه ای به مشترک به ترامپ، 
نقش مهم این کشور را در تامین نفت خام مورد نیاز 

آمریکا یادآوری کرده اند.

 وزیر خارجه سابق اوکراین:   

   ترامپ نمی تواند به توافق صلح دست یابد
کوتــــاه

 وزیر خارجه سابق اوکراین با اشاره به مشکلات پیش روی 
کشور جنگ زده اش، اظهارکرد که امید ندارد که ترامپ 
هم بتواند به توافق صلح در اوکراین برسد. »دیمیترو 
کولبا« وزیر خارجه سابق اوکراین مدعی شد که »ولادیمیر 
توافق  به  علاقه ای  اصلا  روسیه  رئیس جمهور  پوتین« 
صلح اوکراین ندارد. این در حالیست که کرملین بارها 
آمادگی خود را برای آغاز گفت وگوهای صلح ابراز کرده اما 
کی یف سنگ اندازی می کند و همچنان به دنبال دریافت 
تسلیحات بیشتر از غرب است. کولبا در سخنانش افزود: 
در صورتی که دولت جدید »دونالد ترامپ« رئیس جمهور 
منتخب آمریکا تسلیحات به اوکراین ندهد، باید منتظر 
فروپاشی خط مقدم در اوکراین باشد. وزیر خارجه پیشین 
اوکراین همچنین عزم شرکای غربی کشورش به ویژه آلمان 
را که منتظر انتخابات زودهنگام است، زیر سوال برد. به 
ادعای او، در حالی که روسیه توانسته متحدانی مانند 
کره شمالی برای اعزام نیرو پیدا کند، متحدان کی یف در 
زمینه پشتیبانی تسلیحاتی ناسازگار و غیرقابل اعتماد 
عمل کرده اند. وی در گفت وگو با پایگاه خبری پالیتیکو با 
اشاره به وعده های ترامپ برای پایان دادن به جنگ در 
اوکراین به وسیله توافق صلح مدعی شد در پوتین اراده ای 
نمی بیند که مایل باشد تا چنین توافقی را رقم بزند. وزیر 
خارجه سابق اوکراین گفت: »پوتین همچنان معتقد است 
که می تواند دولت اوکراین را از بین ببرد و اوکراین را به عنوان 
که  یک دموکراسی مستقل در هم بکوبد و فکر می کند 
یکقدم با ضعیف نشان دادن غرب فاصله دارد. اوکراین یک 
وسواس شخصی برای پوتین است و درهم شکستن اوکراین 
نیز ابزاری برای دستیابی به هدف بزرگ او است.« کولبا 
ادامه داد: »مردم در اروپا ممکن است از دست من عصبانی 
شوند، حقیقت این است که امروز روسیه دوستی دارد که 

آماده است سربازانش را بفرستد تا برای جنگ روسیه جان 
خود را بدهند، در حالی که دوستان اوکراین حتی تسلیحات 

مورد نیاز را برای ما ارسال نخواهند کرد.«
  توافقی که زلنسکی امضا نمی کند

 ترامپ در کارزار انتخاباتی خود قول داد تا به جنگ 
اوکراین یک روزه پایان دهد. »جی دی ونس« معاون ترامپ 
هم گفته که هرگونه توافق صلح احتمالا باید با تسلیم قلمرو 
توسط اوکراین صورت گیرد، به این معنا که باید بپذیرد 
روسیه بخش هایی یا تمام ۲۰ درصد از مناطقی را که تحت 
کنترل دارد، همچنان نگاه دارد. کولبا مدعی است با توجه 
به اینکه پوتین تلاش می کند غرب را از بین ببرد و با این 
اعتقاد که می تواند به هر چیزی که می خواهد دست یابد، 
چنین برنامه ای درباره صلح اوکراین جواب نمی دهد. 
وزیر امور خارجه سابق اوکراین ادامه داد: با توجه به اینکه 
»ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین نمی تواند هر 
قراردادی را امضا کند که الحاق کریمه یا منطقه دونباس 
در شرق اوکراین را بپذیرد. زلنسکی قول داد که جنگ به 
یمن تلاش های ترامپ سریعتر پایان یابد و در مصاحبه ای 
با شبکه خبری اوکراینی گفت: »باید هر کاری که از دستمان 
برمی آید برای تضمین این مساله انجام دهیم که جنگ 
سال آینده با روش های دیپلماتیک خاتمه یابد.« کولبا 
همچنین افزود: »غیر قابل تصور است که زلنسکی بتواند 
قراردادی را برای تسلیم قلمرو امضا کند. روس ها دونباس را 
نگه می دارند، کریمه را حفظ می کنند، عضویت در ناتو برای 
اوکراین انجام نمی شود. آیا رئیس جمهور اوکراین می تواند 
او به دلیل قانون اساسی  کند؟  را امضا  توافقی  چنین 
نمی تواند این کار را انجام دهد چون از نظر سیاسی، این 
کار به منزله پایان کار زلنسکی خواهد بود.« بدبینی کولبا در 
کره، از این جهت  مورد چشم انداز پایان جنگ از طریق مذا

مهم است که او به خاطر کارآمدی اش در حمایت از اوکراین 
همچنان در پایتخت های غربی مورد احترام است.

 مشکل تامین سلاح برای اوکراین
 یکی از نگرانی های جدی که کولبا دارد این است که 
ترامپ ارسال مهمات و تجهیزات به اوکراین را متوقف 
ح صلحش به  گر طر کرد یا در بهترین حالت، ا خواهد 
مشکل برخورد، اوکراین را در حالتی قرار می دهد تا در انتظار 
گر چنین اتفاقی بیفتد، دورنمای  گرفتن سلاح قرار گیرد. ا
کی یف بسیار سخت و دشوار خواهد بود. وی همچنین 
هشدار داد: »خط مقدم دونباس فرو می پاشد و روس ها 
در دروازه های دنیپرو، پولتاوا و زاپوریژیا خواهند بود. این 
ک ترین لحظه برای اوکراین خواهد بود.« وزیر  خطرنا
خارجه سابق اوکراین ادامه داد: اما فکر نمی کنم جنگ از 
ج شود همه طرف ها به وضوح اقدامات خود را  کنترل خار
تنظیم  کنند و اهداف خود را برای کاهش احتمال اشتباه 
محاسباتی که می تواند به یک نتیجه فاجعه بار منجر شود، 
نشان  دهند. علاوه بر این، کی یف اختیاری برای استفاده 
از موشک های دوربردی که متحدانش ارائه کرده اند ندارد 
و در حالیکه مجبور است از آنها فقط برای محافظت از پل 
کورسک استفاده کند، کرملین پیشاپیش واشنگتن را از 
قصد خود برای پرتاب موشک دوربرد و قاره پیمای خود 
گر ترامپ به اوکراین  مطلع کرده است. کولبا با بیان اینکه ا
کنش اروپا چقدر می تواند جدی باشد،  سلاح ندهد، وا
افزود: »واقعا نمی شود فهمید که اروپایی ها چطور با این 
رویه برخورد می کنند. من همچنان از این بابت نامطمئن 
هستم که آیا اروپا برای فقدان یا کاهش حمایت آمریکا از 
گر آنها راهی برای ادامه تامین و  کی یف چه را ه حلی دارد. ا
افزایش تسلیحات برای ما بیابند، یعنی برای اوکراین زمان 
بیشتری می خرند.« این دیپلمات سابق اوکراینی گفت: 
»بزرگترین مساله نامعلوم این است که چقدر اروپا برای 
انجام این کار آماده است. اروپایی ها ۲ انتخاب خواهند 
داشت. آنها می توانند استراتژی انتظار را دنبال و از ترامپ 
پیروی کنند یا این واقعیت را بپذیرند که باید سهم بیشتری 
گر  از مسئولیت را بر عهده بگیرند.« کولبا هشدار داد، ا
ایالات متحده مسیر دیگری را در جنگ اوکراین ترسیم 
کند، اتحادیه اروپا به تنهایی نمی تواند چیزی را که از دست 
می دهد، جایگزین کند. وی افزود: »اما این به ظرفیت و 
آمادگی اروپا برای افزایش چشمگیر تولید تسلیحات خود 
کوتاه بستگی دارد. به دلیل پیچیدگی  در مدت زمان 
ایالات متحده  اروپا، پیش بینی تحولات در  اوضاع در 
آسان تر از اروپاست، هرچند عجیب به نظر برسد.« وزیر 
خارجه سابق اوکراین همچنین از غرب ابراز ناامیدی کرد 
و بیان داشت: »شما)غربی ها( نمی توانید در جنگی پیروز 
شوید که در آن روسیه و اوکراین به وضوح هدف استراتژیک 
خودشان را با تمام جزئیات می دانند. غرب نمی داند برای 

چه می جنگد.«

چین خطاب به »گروه ۷«: 
  به همکاری پایبند باشید

ح شده از سوی گروه ۷ علیه   چین اتهامات مطر
کمیت ملی و پایان  کرد و احترام به حا پکن را رد 
مداخله در امور داخلی این کشور را خواستار شد. 
به گزارش تارنمای خبری وزارت امور خارجه چین، 
مائو نینگ سخنگوی این وزارتخانه اظهار داشت:  
گر واقعا به دنبال روابط سازنده و باثبات  گروه ۷ « ا «
با پکن و همکاری در مواجهه با چالش های جهانی 
است، باید اصول احترام متقابل و منافع برابر را در 
کند. وی با بیان اینکه چین در مساله  عمل اجرا 
اوکراین همواره موضعی بی طرفانه و منصفانه داشته 
و هیچ گونه تسلیحاتی به طرف های درگیر ارائه نکرده 
که همکاری های تجاری و  کرد  است، خاطرنشان 
اقتصادی بین پکن و مسکو کاملا قانونی بوده و نباید 
مورد مداخله یا فشار طرف های ثالث قرار گیرد. مائو 
کنش به ادعای گروه ۷ درباره »مازاد  همچنین در وا
ظرفیت تولیدی چین«، این ادعا را بی اساس و مغایر 
با واقعیت های اقتصادی خواند و از کشورهای گروه 
هفت خواست تا به رقابت آزاد و منصفانه پایبند 
باشند. وی از گروه ۷ خواست تا از مداخله در امور 
داخلی این کشور دست بردارند و به اصول منشور 
سازمان ملل متحد و قواعد اساسی روابط بین الملل 
چین  که  کرد  کید  تا نینگ  مائو  بگذارند.  احترام 
، همواره  به عنوان یک کشور بزرگ و مسئولیت پذیر
به دنبال عدالت، شفافیت و همکاری است و از گروه ۷ 
می خواهد تا از ذهنیت بازی های ژئوپلیتیکی و تفکر 
محدود به بازی صفر و یک دست بردارد و به تقویت 

همبستگی و همکاری جهانی کمک کند.

 اروپا در مسیر افزایش بودجه نظامی 
 رئیس کمیسیون اروپا گفت: اتحادیه اروپا باید به 
منظور رقابت با روسیه به سرعت بودجه دفاعی خود 
را افزایش دهد. خبرگزاری فرانسه نوشت: اورسلا فون 
در لاین، خواستار اقدامات بیشتری از سوی اروپا 
ج بودجه دفاعی روسیه شد.  برای رقابت با مخار
وی هشدار داد که با توجه به نزدیک بودن جنگ به 
مرزهای اروپا، این اتحادیه نباید »هیچ زمانی را هدر 
دهد« فون گفت: ما باید به همان اندازه که تهدیدها 
جدی هستند، اهداف جاه طلبانه داشته باشیم. 
این مقام اروپایی افزود: وقتی که روسیه تا ۹ درصد 
از تولید ناخالص داخلی خود را صرف دفاع از خود 
در برابر اتحادیه اروپا می کند »اشتباهی« وجود دارد. 
گزارش ایرنا، کشورهای غربی به بهانه حمایت  به 
از اوکراین در برابر روسیه هزینه های دفاعی خود را 
پیوسته افزایش داده اند. این افزایش در ائتلاف ناتو 

قابل توجه بوده است.

 »فرهاد« تئاتر ایران ۷۷ ساله می شود
 در روزگاری که هنوز تئاتر دانشگاهی رونقی داشت 
و تالار مولوی، شکوه و جلالی داشت، بزرگداشتی برای 
فرهاد ناظرزاده کرمانی برپا شد؛ استادی که از او به عنوان 
پدر دانشگاهی تئاتر ایران نام برده می شود و در خیل 
پرشمار دانشجویانش نام هایی همچون اصغر فرهادی، 
علیرضا نادری و... به چشم می آید. ایسنا نوشت: در 
زمانه ای که علیرضا نادریـ نمایشنامه نویس، کارگردان و 
مدرس دانشگاه ـ شوق تئاتر داشت و هنوز عزلت نشینی 
نگزیده بود، در آن بزرگداشت، متنی در تجلیل از استاد 
خود خواند؛ متنی که همچون نمایشنامه هایش برای 
مخاطبان دلچسب و گیرا بود. متنی که در جای جایش 
این ترجیع بند نگاشته شده بود؛ »شیرین بنویس! ... 
که او فرهاد تئاتر ایران است.« فرهادِ  شیرین بنویس 
که امسال ۷۷  تئاتر ایران اما زاده ۱۲ آذر ۱۳۲۶ است 
ساله می شود و به انگیزه زادروزش، مستندی درباره او 
پخش خواهد شد. این مستند »رویای فرهاد« نام دارد 
که با حضور و سخنرانی ناظرزاده و جمعی از بزرگان تئاتر 
کتابسرای راوی در خانه هنرمندان  ایران با همکاری 
ایران رونمایی می شود. مستند پرتره »رویای فرهاد« 
به کارگردانی محمد ثقفی، روایتی است از زندگی تئاتری 
پروفسور فرهاد ناظر زاده کرمانی پدر تئاتر دانشگاهی 
، استاد دانشگاه و نمایشنامه نویس. این  ایران، پژوهشگر
اثر روز پنجشنبه ۸ آذر ساعت ۱۷ الی ۲۰ در سالن ناصری 
کران درخواهد آمد. فرهاد  خانه هنرمندان ایران به ا
ناظرزاده کرمانی از جمله چهره های اثرگذار تئاتر کشور 
است که در کنار آثار پرشمار پژوهشی خود، نمایشنامه های 
متعددی نیز به رشته تحریر درآورده است. ناظرزاده 
کرمانی، ثمره ازدواج پدر و مادری ادیب است؛ مادرش 
ح انگیز هرمزی، دانش آموخته زبان فرانسه و علوم  فر
تربیتی بوده و پدرش احمد ناظرزاده کرمانی استاد ادبیات 
فارسی و شاعر و نویسنده بوده است. او نیز راه پدر و مادر را 
ادامه داده و مدرک دیپلم خود را در رشته ادبیات فارسی از 
مدرسه دارالفنون گرفته است و بعد از آن در رشته ادبیات و 
علوم اجتماعی دانشگاه تهران دانشجو شده و در دانشکده 
هنرهای دراماتیک نیز در رشته تئاتر تحصیل کرده است. 
اما دانشجویی او تا سال های بسیار طولانی ادامه داشته. 
، تاریخ و  ناظرزاده کرمانی در فرانسه و آمریکا درس تئاتر
مدیریت بازرگانی خوانده و مدرک دکترای خود را در رشته 
سینما تئاتر با تمرکز بر نمایشنامه نویسی از آمریکا دریافت 
کنار شیر  کرده است. نگارش نمایشنامه هایی همچون »
آتش نشانی«، »نی لبک و بهمن«، »افق در استانبول«، 
و  سرنوشت«  پل  گدابازیگران  « گان«،  دریده  »قفس 
کتاب هایی مانند »پیش درآمدی بر شناخت هنرهای 
«، »سبک های اجرایی در تئاتر معاصر  نمایشی در مصر

جهان« و ... بخشی از کارنامه نوشتاری اوست. 

 دبیر شورای صنفی نمایش مطرح کرد

کران نوروز ۱۴۰۴ کران عید فطر به جای ا   ا


